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červen 2023                                                                                                        3/2023 

Informační občasník Mariiny legie v Čechách a na Moravě 

 

ZZ  PPŘŘÍÍRRUUČČKKYY  MMAARRIIIINNYY  LLEEGGIIEE  
 

    Podstata laického apoštolátu 
    Odvažujeme se domněnky, že zdraví 
katolického společenství závisí na přítomnosti 
velké skupiny apoštolů, kteří jsou laiky, a přece 
sdílejí pohled kněze, a kteří zajišťují důvěrný 
kontakt s lidmi. Jistota výsledku spočívá na 
úplném spojení kněze a lidu. 
    Základní myšlenkou apoštolátu je intenzivní 
zájem o blaho a práci církve, a takový zájem je 
stěží možný bez pocitu sounáležitosti. Proto je 
apoštolská organizace prstí, z níž se formují 
apoštolové. Kdekoli nejsou hodnoty apoštolátu 
horlivě pěstovány, je jisté, že příští generace 
bude mít před sebou vážný problém  
nedostatku vážného zájmu o církev a jakéhokoli 
smyslu pro zodpovědnost. Co by mohlo vzejít dobrého z takového 
infantilního katolicismu? A kde máme záruku jeho trvání, kromě jeho 
úplného ochladnutí? Historie nás učí, že taková zkostnatělá církevní obec je 
zničena vlastními pastýři anebo je uchvácena prvním útokem smečky vlků, 
kteří se kolem ní vyskytnou. Kardinál Newman pokládá za princip, že „ve 
všech dobách byli laici mírou katolického ducha“. 
    „Největší funkcí Mariiny legie je rozvinout smysl pro laická povolání. 

Existuje však nebezpečí, že my, laici, ztotožníme církev s klérem a řády, 

kterým Bůh určitě dal to, čemu my příliš výlučně říkáme povolání. Podvědomě 
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jsme puzeni považovat náš zbytek za anonymní masu, která má naději na 

spásu, splní-li předepsané minimum. Zapomínáme, že náš Pán volá své ovce 

jménem (srov. Jan 10,3), a že – slovy sv. Pavla (Gal 2,20) – přesto, že jsem 

nebyl fyzicky přítomen na Kalvárii – Syn Boží mě miloval a za mě se obětoval`. 

Každý z nás, byť by byl jen vesnickým tesařem jako Ježíš nebo hospodyně jako 

jeho matka, má povolání, je osobně povolán Bohem, aby ho miloval a sloužil 

mu, aby konal jemu určenou práci, které ostatní mohou přihlížet, ale 

nemohou ji nahradit. Nikdo kromě mne nemůže dát mé srdce Bohu nebo 

konat mou práci. Právě tento osobní rys náboženského života Legie pěstuje. 

Její členové se už nespokojují s pasivitou nebo ledabylostí, každý může pro 

Boha něco vykonat, náboženství už přestalo být vedlejší a stává se inspirací 

vlastního života, jakkoli lidsky sebeobyčejnějšího. Tato jistota osobního 

povolání nevyhnutelně vytváří apoštolského ducha, touhu pokračovat v 

Kristově díle, dokonce být druhým Kristem, sloužit mu v jeho nejmenších 

bratřích. Legie je tedy pro laiky náhradou za řád, převedení myšlenky 

křesťanské dokonalosti do života laiků, rozšíření Kristova království do 

dnešního sekularizovaného světa.“ 

Mons. Alfred O´Rahilly 

  

ZZ  RRAAKKOOUUSSKKÉÉ  RREEGGIINNYY  LLEEGGIIOONNIISS  33//22002233  
 

     Vážení duchovní vůdci! Milí aktivní a modlící se členové! Milí přátelé 
Mariiny legie! 
    V minulých letech jsem se stále zabývala myšlenkou, že každý legionář je 
povolán a zmocněn být plnohodnotným členem Mariiny legie. Přitom nejde o 
úspěchy. Ne, jde prostě a jednoduše o to, být legionářem celým srdcem a 
podřídit se systému Legie. 
    Formován touto oddaností dokáže legionář odvážit se v apoštolátu kroků, 
které by se nikdy neodvážil udělat a převzít úkoly, které z lidského pohledu 
přesahují jeho schopnosti.  
    Z celého srdce chci na konci mé šestileté doby prezidentování všem říci: 
Raduj se, že smíš být Mariiným legionářem a dopřej i dalším mít účast na této 
radosti! 
    Chtěla bych všem, kteří mě v této době podporovali modlitbou a obětí, říci 
srdečně: zaplať Pán Bůh. Také budoucí prezident bude potřebovat podporu 
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vašimi modlitbami. Prosím, modlete se za dobrou volbu v senátu a za milosti 
pro nového důstojníka.  
    Spojena s Vámi v lásce k Ježíši a Marii Vás z tohoto místa naposledy zdraví 

Vaše Elisabeth Ruepp, prezidentka senátu 
 
MARIINA LEGIE V RAKOUSKU 
Stav ke dni 31. 12. 2022 
 
K senátu Mariiny legie je v Rakousku připojeno: 
9 komitií (s celkem 25 kuriemi a 1 kurií mladých) 
9 kurií 
8 prezidií 
 
Legionářské rady vedou: 
33 společenství patricijů pro dospělé 
3 společenství patricijů pro mladistvé 
23 dětských skupin 
27 Nazaretských skupin 
21 skupin rozhovorů o víře 
181 modlitebních skupin 
 
Celkový počet prezidií: 
221 prezidií dospělých (z toho 4 založená v loňském roce) 
12 prezidií mladých (z toho 2 založena v loňském roce) 
 
Celkový počet členů: 
1 168 legionářů (z toho 121 ve věku mezi 18 a 40 lety)  
78 legionářů ve zkušební době 
74 mladých legionářů 
516 duchovních adjutantů 
7 207 pomocných legionářů 
208 pomocných legionářů ve zkušební době 
 
Přiřazené rady v cizině 
Bulharsko 
Sofia: 1 prezidium 
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Moldavsko 
Kurie Kišiněv: 6 prezidií 
 
Slovensko 
Kurie Trnava: 6 prezidií (Trnava 2, Trstín, Modranka, Horné Orešany, 
Smolenice) 
Kurie Pezinok: 7 prezidií (Časta, Šenkvice, Modra, Pezinok, Budmerice, Svätý 
Jur, Bratislava) 
Komitium Želiezovce: 13 prezidií  
Kurie Komárno: 4 prezidia 
Kurie Holice: 5 prezidií 
Kurie Kolíňany: 2 prezidia 
 
Česko 
Komitium Praha: 14 prezidií dospělých, 1 prezidium mladých (Praha 6, 
Kladno, Kolín, Úvaly, Roudnice, Lišany, Poděbrady, Stará Boleslav, Zásada, 
prezidium mladých Poděbrady) 
Kurie Klatovy: 4 prezidia 
Komitium Olomouc: 3 prezidia (Olomouc, Kroměříž, Ostrava) 
Kurie Brno: 2 prezidia (Masarykova čtvrť, Židenice) 
 
Ukrajina 
Komitium Kijev: 8 prezidií 
Kurie Novohrad -Volyňskyj: 4 prezidia 
Komitium Berdičev: 4 prezidia 
Kurie Žitomir: 3 prezidia 
Kurie Rovno: 3 prezidia dospělých a 1 prezidium mladých 
Komitium Kamenec Podolský: 5 prezidií 
Kurie Černovice: 7 prezidií 
Kurie Šarhorod: 7 prezidií 
Kurie Mykolajiv: žádná data 
Kurie Cherson: žádná data 
Prezidia: Charkov, Záporoží, Doněck, Lvov 
Řecko-katolická prezidia: Velyki Mosty, Brody 
 
Rumunsko 
Kurie Bukurešť: 5 prezidií 
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ZE ZPRÁV CONCILIA 
Výbor – Peregirinatio pro Christo 

     V sobotu 25. února proběhlo velmi úspěšné setkání organizátorů, kterého 
se zúčastnilo mnoho irských rad a také legionáři z Londýna a Manchesteru. 
Všichni zdůrazňovali, jak je důležité, aby se legionáři odvážili zúčastnit se PPC. 
Odpoledne se konala konference, při které jsme si vyslechli zprávy o šesti 
projektech, při kterých se uskutečnily velmi pěkné kontakty. Připravují se 
další tři projekty pro tento rok. Prosíme, zahrňte je do svých modliteb. 
 

PŘÍSPĚVKY LEGIONÁŘŮ  
 

Sr. Marie Bourová, prezídium Hvězda jitřní Poděbrady: 
Pomoc sv. Josefa (předvánoční doba 2022) 

     Můj manžel - důchodce rozváží jako kurýr brigádník balíky po ČR. Když byl v 
zimě 2022 silný mráz a náledí prakticky po celé zemi, velmi jsem ho 
přemlouvala, aby nikam nejel, ale nedal si říci. Dojel z Plzně až na Sokolovsko, 
ale tam ho navigace dovedla do míst, kde silnice nebyla upravená. S dodávkou 
sjel po ledu do zasněženého příkopu a nemohl vyjet. Stalo se to v polích, 
nikde v dohledu nebylo žádné obydlí, silnice prázdná, bez provozu, pokrytá 
ledovkou, po které se nedalo ani jít. Pokoušel se zavolat odtahovou službu, 
ale neuspěl. Do jedné se nedovolal, v další se obávali, že by sami zapadli. 
Venku byl silný mráz, nafta v nádrži pomalu docházela, bylo jasné, že si už 
dlouho v kabině topit nebude. Neměl s sebou žádné jídlo ani pití. Když mi 
zavolal, v jaké je situaci, vůbec jsem nevěděla, jak mu pomoci. S obavami v 
srdci jsem objala kříž a volala k Bohu, Panně Marii a sv. Josefu o pomoc. 
    A co se nestalo. Během několika minut na to manžel uviděl, že přes zamrzlé 
a zaváté pole se k němu přibližuje nějaké auto a v něm dva muži. Přijeli a 
hned mu nabídli pomoc. Dodávku vytáhli raz dva, až se manžel divil, jak lehce 
se jim to podařilo, a také dali radu, aby přejel přes zamrzlé pole na 
udržovanější silnici. Přesně ho nasměrovali, kudy má vjet na pole. Totiž vše 
bylo zaváté a kudy vede sjízdná trasa nebylo k poznání. Po poli jeli vedle něho 
– doprovázeli ho. Také při výjezdu přesně ukázali místo, kudy má vyjet.  Na 
konci pole zastavil a chtěl je nějak odměnit, vytáhl peněženku, ale sotva 
vzhlédl, byli pryč. Do telefonu mi pak udiveně řekl: „Oni najednou zmizeli a já 
nevím kam.“ 
   Dodnes mám vnitřní jistotu, že sv. Josef vyslyšel mé volání a manželovi 
poslal pomoc z nebe.    
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Milada Jelínková: Pouť na Libici a víkend v Poděbradech s dětmi 

 
   Děkujeme legionářům z Poděbrad, kteří pozvali i ostatní legionáře na 
krásnou pouť ke sv. Vojtěchovi na Libici. Když jsme ráno vstávali silně pršelo. 
Povzbudil nás ale zaslaný citát z ranního breviáře: „Zátopy vod nemohou 

uhasit lásku a proudy vod ji neodplaví.“ Cestou k vlaku již nepršelo. 
    Vyrazili jsme s několika dětmi z Prahy Kbel a Letňan. Díky nějakým výlukám 
jsme měli cestu jednoduší. Nemuseli jsme přes Hlavní nádraží a 
v Poděbradech při přestupu ani z jednoho nástupiště na jiné. Skoro celou 
cestu vlakem jsme strávili vyprávěním o životě svatého Vojtěch. V Libici se 
k nám přidalo ještě několik dětí z Mělníka a bylo zde už i dost jiných poutníků, 
mezi nimi i řada členů Mariiny legie. Slavnost začínala mší svatou v kostele. 
Potom jsme šli při modlitbě růžence na Slavníkovské hradiště, kde jsme se 
modlili za kněžská a řeholní povolání. Přemýšlela jsem, na kterého z těch 
řádících klučíků takové povolání asi čeká…  

    Na všechny teď ale hlavně čekalo výborné pohoštění v zahradě a domečku za 
kostelem. Když jsme se pořádně posilnili, vydali jsme se na cestu podél řeky 
Cidliny a potom podél Labe směrem k Poděbradům. Vedli nás děti 
z Poděbradského prezidia. Většinu výbavy na celý víkend jsme si nesli s sebou. 
Počasí nás nejprve dost strašilo, použili jsme i pláštěnky, ale nakonec toho deště 
vlastně zas tak moc nebylo. Zato medvědího česneku kvetlo a vonělo v okolních 
lesích úžasné množství. 
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      Když už jsme začínali být unavení, dorazili jsme na krásné a klidné místo 
s ohništěm a pískem u vody. Hraní v písku bylo pro děti snad ještě lákavější než 
na ohni opečené buřty. Zvládly ale obojí a v písku dokonce vytvořily ostrov 
Panny Marie. 

    Konečně jsme už celkem utrmácení došli do Poděbrad, kde nás čekal nocleh 
na půdě u sestry Jaromíry. 
   V neděli jsme byli na mši svaté v Poděbradech a udělali si výlet do záchranné 
stanice pro lesní zvířata. Dětem se tam nejvíc líbila vydra, pozorovali jsme 
vypouštění ježků a dokonce jsme si mohli pochovat malé roztomilé liščátko. Na 
zpáteční cestě děti sbíraly kytičky, aby mohly ozdobit sošku Panny Marie na 
zahradě domu, kde jsme nocovali. Zatímco se v okolí lidé chystaly „slavit 
čarodějnice“, my jsme u ozdobené sošky zpívali Loretánské litanie...  
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     Výborné bylo, že jsme mohli zůstat až do pondělí, protože to byl stání svátek 
a také svátek sv. Josefa.  A navíc to byl výroční den úmrtí otce Filipa Steinera, 
který u sestry Jaromíry žil s těžkou nemocí skoro 20 let. Ačkoliv se nemohl 
vůbec hýbat, vykonal mnoho práce mimo jiné i pro Legii. V jeho pokoji, jsme se 
s dětmi pomodlili modlitby Legie. A ikdyž už někoho bolely nožičky, podařilo se 

nám dostat se i na hřbitov k jeho hrobu. Pak už zbyl čas jen na zmrzlinu a 
procházku přes Poděbradskou kolonádu k nádraží.  Pořádně unavení, ale plní 
zážitků jsme vyrazili domů. 
    Díky Bohu a všem, kdo se za nás modlí… 
  
____________________________________________________________________________ 

Příspěvky pro další vydání R.L. můžete posílat na adresu:         jelinkova.milada@seznam.cz 

nebo                                                                                      Milada Jelínková 

                                                                                               Žacléřská 19, 197 00, Praha 9 – Kbely 


